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LYNGBY-TAARBÆK KOMMUNE
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1.

Halvårsregnskab 2012 - fagudvalgsrunden
.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at

1. udvalget tager redegørelsen vedrørende halvårsregnskabet 2012 til efterretning 

2. udvalget drøfter det specialiserede socialområde med udgangspunkt i det 
udarbejdede materiale bagerst i halvårsregnskabet 2012.

Sagsfremstilling
Økonomiudvalget behandlede den 20. august 2012 forvaltningens redegørelse 
vedrørende halvårsregnskab 2012. Redegørelsen er udarbejdet på baggrund af de 
bevillinger, der er gældende ultimo 2012, samt med udgangspunkt i forbruget pr. 
30.6.2012.

Økonomiudvalget besluttede den 20. august, at
1. tage redegørelsen vedr. halvårsregnskabet 2012, inkl. kvartalsrapporten for 

det specialiserede socialområde til efterretning,
2. anbefale de bevillingsmæssige konsekvenser af halvårsregnskabet over for 

Kommunalbestyrelsen,
3. godkende at konsekvenserne for overslagsårene 2013-16 indarbejdes i det 

administrative budgetforslag 2013-16,
4. godkende en række tekniske bevillingsoverførsler mellem 

aktivitetsområderne 
5. godkende en regulering af anlægsbevillingerne på netto -0,2 mio. kr.
6. oversende redegørelsen til de enkelte fagudvalg med henblik på behandling.

I indeværende møde skal Social- og Sundhedsudvalget behandle det fremlagte skøn 
over forventet Regnskab 2012 og drøfte de evt. konsekvenser for driften som 
regnskabet afstedkommer.

Resultatet af fagudvalgets behandling oversendes til Økonomiudvalgsmødet den 18. 
september.

Driftskonsekvenser

Hovedtallene i Halvårsregnskab 2012 for 2012:

1.000 kr. netto Budget Korrigeret Anslået Afvigelse i Afvigelse 
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2012 budget * regnskab halvårsregns
kab i forhold 

til
kor. budget

mellem 
skønnet 

regnskab og 
opr. budget

Ældre 580.247 556.569 558.069 1.500 -22.178
Handicappede 335.159 335.929 335.929 0 770
Sundhed 282.725 307.618 307.418 -200 24.693
Social- og sundhedsudvalget i alt 1.198.131 1.200.116 1.201.416 1.300 3.285

- = mindreudgift/merindtægt
+ = merudgift/mindreindtægt

* Budget 2012 inkl. tillægsbevillinger siden budgetvedtagelsen i oktober 2011 til og med juni 2012.

Hovedtallene i Halvårsregnskab 2012 for 2013-16:

1.000 kr. netto Budgetover
slag
2013

Budgetover
slag
2014

Budgetov
erslag
2015

Budgetove
rslag
2016

Ældre  -906 -1.018 -1.224 -1.224
Handicappede -400 -400 -400 -400
Sundhed 0 0 0 0
Social- og sundhedsudvalget i alt -1.306 -1.418 -1.624 -1.624

- = mindreudgift/merindtægt
+ = merudgift/mindreindtægt

* Budget 2012 inkl. tillægsbevillinger siden budgetvedtagelsen i oktober 2011 til og med juni 2012.

Anlægskonsekvenser

Hovedtallene i Halvårsregnskab 2012 for 2012:

1.000 kr. netto Budget
2012

Korrigeret 
budget *

Anslået 
regnskab

Afvigelse i 
halvårsregns
kab i forhold 

til
kor. budget

Afvigelse 
mellem 
skønnet 

regnskab og 
opr. budget

Ældre 37.681 25.765 26.265 500 -11.416
Handicappede 94.938 97.379 97.379 0 2.441
Sundhed 1.030 925 925 0 -105
Social- og Sundhedsudvalget i alt 133.649 124.069 124.569 500 -9.080

- = mindreudgift/merindtægt
+ = merudgift/mindreindtægt

* Budget 2012 inkl. tillægsbevillinger siden budgetvedtagelsen i oktober 2011 til og med juni 2012.

Hovedtallene i Halvårsregnskab 2012 for 2013-16:

1.000 kr. netto Budgetover
slag
2013

Budgetover
slag
2014

Budgetov
erslag
2015

Budgetove
rslag
2016

Ældre
-0,5

0,0 0,0 0,0

Handicappede 0,0 0,0 0,0 0,0
Sundhed 0,0 0,0 0,0 0,0
Social- og Sundhedsudvalget i alt -0,5 0,0 0,0 0,0
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Yderligere specifikation

Nettoafvigelsen, der udgør 1,3 mio. kr., kan opdeles i flg. kategorier:

Mio. kr.
Fælleskonti ældre 1,3
Frit valg -2,2
Plejevederlag, personlige tillæg og boligydelse 0,5
Køb og salg 2,5
Voksen specialundervisning og ungdomsuddannelse -2,4
Pleje og omsorg -1,0
Længerevarende og midlertidige botilbud 1,8
Beskyttet beskæftigelse samt aktivitets- og samværstilbud 0,6
Boligsikring 1,4
Aktivitetsbestemt medfinansiering -1,0
Færdigbehandlede patienter 0,8
Øvrige 1,0
Total 1,3

Ved 2. AR12 forventes den samlede driftsramme at overskride det korrigerede 
budget for 2012 med 1,3 mio. kr. og det oprindelige budget for 2012 med knap 3,3 
mio. kr.

Dette skyldes primært et forventet merforbrug på ældreområdet i størrelsesordnen 
1,5 mio. Resultatet dækker over en række afvigelser på forskellige poster indenfor 
ældreområder - væsentligst er der tale om merudgifter til indkøb af it-system, køb 
og salg af pladser og plejevederlag, mens der er mindreudgifter på frit valg-området 
og til personlige tillæg.

I forhold til opr. budget er der en forventet mindreudgift på godt 22 mio. kr., idet 
Møllebos budget på knap 22 mio. kr. er flyttet fra aktivitetsområde ældre til 
sundhed. 

I overslagsårene forventes et fald i driftsudgifterne på ældreområdet. De 
væsentligste årsager er et forventet fald i udgifterne til frit valg og ældreboliger i de 
kommende år. På handicapområdet forventes et mindreforbrug på godt 0,4 mio. kr. i 
forhold til niveauet i 2012. Dette skyldes bl.a. forventninger om faldende udgifter til 
Særlig tilrettelagt ungdomsuddannelse samt pleje og omsorg.

På anlægsudgifterne forventes et merforbrug på 0,5 mio. kr. i 2012, hvilket skyldes 
fremrykning af midler fra 2013 til 2012 i forbindelse med om- og nybygningen af 96 
plejeboliger.

Specialiserede socialområde
 
Som en del af materialet til halvårsregnskabet 2012 er vedlagt den kvartalsvise 
indberetningen til Indenrigs- Økonomiministeriet samt de udarbejdede nøgletal 
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vedrørende det specialiserede socialområde. 

Oversigten viser et forventet mindreforbrug på områderne udsatte voksne og 
handicappede på 0,5 mio. kr. samt et samt forventet merforbrug på pleje og omsorg 
i størrelsesordnen 2,3 mio. kr.

Samlet tegner Social og Sundhedsudvalgets andel af det specialiserede 
socialområde sig dermed for en forventet merudgift på 1,8 mio. kr. Den samlede 
merudgift er udspecificeret i bagest i halvårsregnskab 2012.

Økonomiske konsekvenser
Fremgår af sagen.

Beslutningskompetence
Kommunalbestyrelsen efter indstilling fra Økonomiudvalget.

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september 2012
1. Taget til efterretning for så vidt angår udvalgets område
2. Drøftet

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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2.

Kommuneplanstrategi 2011 - høring, indsigelser og bemærkninger
.

Sagsfremstilling
På mødet den 23. april 2012, sag nr. 7, godkendte kommunalbestyrelsen at sende 
GRØNT LYS i høring sammen med partiernes bemærkninger. Forslaget blev sendt 
i høring fra den 10. maj til den 5. juli 2012. Der blev afholdt en særlig 3 timers 
borgerinddragende event den 29. maj, se vedlagte hvidbog med beskrivelse af de 
forskellige stande på rådhusets reposer, de politiske hjørner, debatmødet og øvrige 
aktiviteter før, under og efter eventen. Der er derudover kommet 19 indsigelser og 
bemærkninger.

Under selve debatmødet den 29. maj 2012 var der holdninger for og imod letbanen 
og dens linjeføring. Omkring byfortætning blev der givet udtryk for, at udvikling 
ikke skal være på bekostning af de blå og grønne rum.  Der var bred enighed om, at 
kommunen skal være visionær mht. bæredygtighed. Tanken omkring en vidensby 
blev taget godt imod og flere borgere efterlyste at blive inddraget som borger i 
forskellige netværk, så kommunen kan få gavn - også af borgernes viden.

Debatten den 29. maj opstod på baggrund af input fra borgerne i 3 forskellige 
politiske hjørner om: Vidensby og internationalisering, Byudvikling og Klima. Som 
det fremgår af hvidbogen, kom der rigtigt mange bemærkninger til de opstillede 
spørgsmål. F.eks.: Hvad med udkants Lyngby-Taarbæk?  Velkomstarrangementer 
bør ikke kun være for nye udenlandske borgere. Kulturoplevelser i byens rum er 
vigtige. Det foreslås, at hvidbog med alle de noterede input fra standene inddrages i 
det videre arbejde i de forskellige relevante centre/forvaltninger samt sendes til alle 
samarbejdsparterne, der deltog som medarrangører til eventen.

De 19 indkomne indsigelser og bemærkninger er refereret og kommenteret i 
indsigernotat af 20. august 2012, lagt på sagen. Forvaltningens forslag til besvarelse 
fremgår ligeledes af dette notat. En del bemærkninger er gentagelser i forhold til de 
bemærkninger, der kom under borgerinddragelseseventen. Det foreslås derfor, at 
indsigernotatet med kommunalbestyrelsens endelig beslutninger ud over at blive 
sendt til indsigerne også lægges på kommunens hjemmeside sammen med 
hvidbogen. 

Forvaltningen foreslår derudover, at de politiske bemærkninger fra partierne, der 
indgik i høringsmaterialet, tages ud i forbindelse med den endelige strategi GRØNT 
LYS. 
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Forvaltningen foreslår desuden, navnet "Lyngby-Taarbæk Ringby" ændres til 
"Universitetsbyen i Lyngby-Taarbæk".

Hovedemnerne i de indkomne forslag og bemærkninger drejer sig om: letbane, bil-, 
bus- og cykeltrafik, Dyrehavegaards jorder, byudvikling, natur og kultur, se 
indsigernotat af 20. august 2012.

Forvaltningen har undersøgt mulige veje at gå i det videre arbejde omkring 
gennemførelsen af aktiviteterne i afsnittet "Det gør vi". Der er sat fokus på punkt 2 
Bearbejdelse af byvisionen. Forvaltningen foreslår, at idékonkurrencekonceptet 
gennemføres ved et parallelopdrag med 3 teams, se notat af 20. august 2012, lagt på 
sagen. Notatet indeholder et overordnet budget for aktiviteterne beskrevet i "Det gør 
vi". Der lægges op til fremrykning af midler fra puljebeløb til særlige formål; 
plananlyser, helhedsplaner m.v. fra 2015 og 2016 til budgetårene 2013 og 2014, 
således at der er 3 mio til disposition i henholdsvis 2013 og 2014. Der lægges 
desuden op til, at der efter parallelopdrag udarbejdes proces- og handleplan - 
herunder en økonomisk rammeplan, der via budgetforhandlingerne i 2013 
indarbejdes i kommende budgetter.

Den videre proces

Processen omkring det videre arbejde med undersøgelser, idékonkurrencer og 
kommuneplan 2013 er ligeledes beskrevet i skema i notat af 20. august. Nogle 
undersøgelser er forudsætninger for idékonkurrencen, mens andre undersøgelser vil 
udspringe af en afsluttet idékonkurrence. Samtidigt kører der en revision af 
Kommuneplan 2013. I første omgang sendes der medio 2013 en kommuneplan 
2013, der indeholder alle emnerne fra GRØNT LYS, i høring. Derefter følger et 
tillæg til Kommuneplan 2013, der fastlægger rammer og byggeforskrifter som følge 
af den afholdte idékonkurrence.

Følge af regeringens aftale med KL

Af regeringens aftale med KL om kommunernes økonomi for 2013 fremgår det, at 
kommunerne frem mod udgangen af 2013 skal udarbejde klimatilpasningsplaner, 
der indeholder en kortlægning af risikoen for oversvømmelse, og som skaber 
overblik og prioriterer indsatsen. Ifølge økonomiaftalen skal 
klimatilpasningsplanerne indarbejdes direkte i eller som tillæg til 
kommuneplanerne.

Forvaltningen foreslår, at kommunens klimastrategi konsekvensrettes, så det 
fremgår, at en del af klimastrategiens indsatsområder konkretiseres og prioriteres i 
en klimatilpasningsplan, der indarbejdes i Kommuneplan 2013.

Diverse bilag er udsendt med USU's dagsorden og kan desuden ses elektronisk på 
alle udvalg.

Økonomiske konsekvenser
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Opgaver omkring trykning, PR og endelig distribution af GRØNT LYS løses inden 
for de afsatte midler.

Følgeudgifter på baggrund af endeligt vedtaget strategi - primært afsnittet "Det gør 
vi" - foreslås som nævnt løst ved en fremrykning af posten "Plananalyser, 
helhedsplaner m.v." på 1,5 mio i budgetårene 2013 - 16, således at der er 3 mio i 
2013 og 3 mio i 2014. Hele det afsatte beløb vurderes dermed at gå til 
kommuneplanlægning og undersøgelser i den forbindelse. Som beskrevet i notat af 
20. august 2012 vil der til budgetforhandlingerne næste år vedrørende budget 
2014-17 ske en yderligere konkretisering af udgifter i forbindelse med realisering af 
initiativerne i GRØNT LYS. Der vil i processen desuden blive arbejdet med 
eventuel inddragelse af delfinansiering fra eksterne parter.

Beslutningskompetence
Sagen behandles i alle stående udvalg med endelig vedtagelse i Økonomiudvalget 
og Kommunalbestyrelsen.

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at Social- og Sundhedsudvalget anbefaler vedtagelse af 
GRØNT LYS, idet
1. Forvaltningernes forslag i notat af 20. august 2012 samt ændring af navn til 

Universitetsbyen i Lyngby-Taarbæk godkendes,
2. Partiernes bemærkninger udgår af GRØNT LYS,
3. Afsnit med klimastrategi konsekvensrettes mht. klimatilpasningsplanen, der skal 

indarbejdes i Kommuneplan 2013,
4. GRØNT LYS konsekvensrettes og der påbegyndes program til parallelopdrag om 

Byvision 2030,
5. GRØNT LYS efter endelig vedtagelse trykkes til distribution og offentliggørelse,
6. Hvidbog godkendes, trykkes og distribueres samt lægges på kommunens 

hjemmeside sammen med endeligt indsigernotat,
7. Beløb under budgetposten: plananalyser, helhedsplaner m.v. fremrykkes, så der 

er 3 mio i 2013 og 3 mio i 2014 og at der til budgetforhandlingerne næste år 
vedrørende budget 2014-17 vil ske en yderligere konkretisering af udgifter i 
forbindelse med realisering af initiativerne i GRØNT LYS og

8. Beskrivelse af den videre proces med revision af kommuneplan 2013 
principgodkendes.

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september 2012
Udsat, med de faldne bemærkninger.

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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3.

Revideret kvalitetsstandard for Servicelovens § 100 - støtte til nødvendige 
merudgifter - høringssvar
.

Social- og Sundhedsudvalget behandlede sag om revideret kvalitetsstandard for 
Servicelovens § 100 - nødvendige merudgifter på udvalgsmøde den 22. august 
2012. 
På mødet blev det besluttet, at Handicaprådet med de faldne bemærkninger, skulle 
have sagen i høring.

Social- og Sundhedsforvaltningen har revideret kvalitetsstandard for Servicelovens 
§ 100 - nødvendige merudgifter i henhold til Social- og Sundhedsudvalgets 
bemærkninger, og denne har været behandlet på møde i Handicaprådet den 29. 
august 2012.

Handicaprådet havde en række sproglige rettelser til kvalitetsstandarden, og med 
disse rettelser kunne Handicaprådet tilslutte sig kvalitetsstandard for Servicelovens 
§ 100 - nødvendige merudgifter.

Social- og Sundhedsforvaltningen har påny revideret kvalitetsstandard for 
Servicelovens § 100 - nødvendige merudgifter i henhold til Handicaprådets 
bemærkninger. 
Endeligt revideret udkast er udsendt til udvalgets medlemmer, sammen med 
Handicaprådets bemærkninger.

Økonomiske konsekvenser
Ingen

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at revideret kvalitetsstandard for Servicelovens § 100 - 
nødvendige merudgifter godkendes.

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september 2012
Godkendt.

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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4.

Hjemmeplejen
.

Fornyet behandling (Social- og Sundhedsudvalgets møde den 22.8.2012 sag nr. 6)

Sofia Osmani har i mail af 01-08-2012 anmodet om optagelse af sagen:

"På baggrund af flere henvendelser ønskes en drøftelse af udfordringer med
antallet af forskellige ansatte der kommer i de ældres hjem i forbindelse
med hjemmeplejen."

Social- og Sundhedsudvalget d. 22. august 2012
Udsættes, idet udvalget ønsker oplæg for forventeligt niveau for antallet af 
hjælpere. 

Sagen forelægges på ny

Det er reguleret i lovgivningen, at alle borgere skal have en fast tilknyttet 
kontaktperson i hjemmeplejen. 
Lyngby-Taarbæk Kommunes ældrepolitik skitserer endvidere, at borgerne skal 
opleve kontinuitet, både med hensyn til, at borgeren møder det samme personale og 
oplever sammenhæng i selve plejen.
Hjemmeplejen har således i gennem mange år arbejdet med faste kontaktpersoner 
tilknyttet borgerne for at skabe kontinuitet og tryghed.
At have fast tilknyttede kontaktpersoner i plejen er både til gavn for borgernes 
livskvalitet, men det er også medarbejdernes eget ønske, at de får mulighed for at 
lære borgerne godt at kende, så de kan tilrettelægge plejen efter borgerens ønsker, 
vaner og behov. Derudover er der effektivitet i, at det er de samme medarbejdere, 
som kommer i hjemmene og er bekendt med opgavernes indhold.
Det er således både i borgerens og medarbejdernes interesse, at hjemmeplejen er 
organiseret med faste kontaktpersoner.
Omvendt er det også sådan, at gældende overenskomster og lokalaftaler omkring 
optjening af afspadsering ifm. weekendarbejde mv. gør, at medarbejdere i plejen 
over et 4 ugers rul optjener et par fridage, således at de ikke er på arbejde på alle 
hverdage, hvilket sammen med sygdom og afholdelse af ferier sætter nogle 
begrænsninger for, at man altid kan få besøg af en fast hjælper.
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Princippet med faste kontaktpersoner i hjemmeplejen gælder også for de private 
leverandører, kommunen samarbejder med på frit valg området, men denne 
redegørelse er alene et udtryk for håndteringen i Den Kommunale Leverandør.

Organisering af hjemmeplejen:
Som udgangspunkt har alle borgere en fast tilknyttet hjemmehjælper.
Borgerne er tilknyttet et fast team af medarbejdere, som kan afløse hinanden.
Hjælpen prioriteres således, at de meget plejekrævende så vidt muligt altid har 
ganske få faste hjælpere, mens de lettere plejekrævende borgere kan møde flere 
medarbejdere, da de besidder flere ressourcer og bedre kan takle flere medarbejdere 
i hjemmet.
Der er altid enten faste afløsere eller vikarer tilknyttet de forskellige teams i 
weekender/ferier/helligdage. Der er i alle områder tilknyttet afløsere og vikarer i 
alle weekender.  
Hvis hjælpen kræver 2 medarbejderes tilstedeværelse, prioriteres det som 
udgangspunkt, at det er den faste hjælper, som er gennemgående, men nr. 2 
medarbejder kan veksle inden for teamet.

Det er ikke muligt at trække statistik på, hvor mange borgere der får hjælp af hvor 
mange medarbejdere, da det kun fremgår af den enkelte borgers journal.
Der er i stedet udarbejdet 4 scenarier for forskellige "idealtyper" af borgere, der 
skitserer, hvor mange medarbejdere, man typisk som minimum i en periode uden 
ferie/sygdom/helligdage vil møde. Notat af september 2012 er udsendt til udvalgets 
medlemmer.

Beslutningskompetence
Social- og Sundhedsudvalget

Indstilling
Forvaltningen foreslår, at Social- og Sundhedsudvalget drøfter sagen.

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september 2012
Drøftet, idet udvalget anmoder om at forvaltningen arbejder videre med øget 
forventningsafstemning og den logistiske planlægning.

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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5.

Til orientering for udvalgets medlemmer september 2012
.

1.1 Projekt indsats til udsatte kontanthjælpsmodtagere
1.2 Status Ældrestrategi.

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september
Taget til efterretning.

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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6.

Forslag om at holde udvalgsmøder på plejecentrene
.

Gitte Kjær-Westermann har i mail af 23-08-2012 onsket af få sag på Social- og 
Sundhedsudvalgets møde.

"Jeg vil igen rejse forslag om, at vi holder udvalgsmøder rundt på de forskellige 

plejecentre og andre udvalgsrelevante enheder, vi har i kommunen, for det er 
noget, man ønsker, at vi gør, derude."

Social- og Sundhedsudvalget d. 12. september 2012 
Godkendt, idet der afholdes udvalgsmøder på områdets institutioner, når 
dagsordenens længde tillader det, og møderne placeres ud fra relevante kriterier i 
forhold til dagsordenen.

Bodil Kornbek (S) og Anne Körner (V) var fraværende
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